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PROCES – VERBAL 

                   Încheiat cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului local  al municipiului  

                                           Târgu   Mureş din data de 23 februarie 2023 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcție, la începutul ședinței sunt prezenți 21 de 

consilieri, dintre care domnul: Szabo Arpad este prezent online. În timpul lucrărilor de ședință a venit 

și domnul consilier Maior Claudiu. Sunt prezenți 22 de consilieri .Absentează dl. consilier Voicu 

Bogdan. 

 

Dl. consilier Papuc: - O să începem cu  A.G.A.  la SC Administrator Imobile și Piețe SRL, 

doamna Frunda vă rog.  

A.G.A. - SC Administrator Imobile și Piețe SRL 

 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc. Urmează consiliul de administrație SC Locativ SA. 

Domnul Toth, vă rog. 

A.G.A. - SC Locativ  SA 

 

Dl. consilier Papuc: -  Continuăm cu ordinea de zi a ședinței ordinare de astăzi 23 februarie, 

avem 3 puncte de pe ordinea de zi care au fost retrase de către inițiatori, respectiv punctele: 1, 2 și 

22.Supun la vot ordinea de zi în această formă. 

Cine este pentru? -20 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot (dl. Mureșan) 

Cine se abține?  - 

Ordinea de zi a fost adoptată cu 20 voturi pentru. 

 

Dl. consilier Mureșan: -  Avem o întrebare despre ordinea de zi dacă îmi permiteți. 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog.  

Dl. consilier Mureșan: -  Nu, știu, sunt curios, aș dori să întreb pe doamna Frunda, domnul 

Pápai, domnul Pescar, nu lipsește nimic de pe ordinea de zi? Mulțumesc. Putem să începem cu doamna 

Frunda, nu lipsește nimic de pe ordinea de zi? 

Dl. consilier Papuc: - Dacă doriți răspundeți dacă nu, continuăm. 

Dl. consilier Mureșan: -  Deci domnul Portik, toate femeile pe care le cunoști în cadru de 

business sunt doamne. Asta este regula de politețe peste tot în Europa. Vă mulțumesc frumos. 

Dna. consilier Frunda: -  Domnul Mureșan, ordinea de zi ne-a fost comunicată acum 5 zile, 

știu la ce vă referiți, da lipsește, vă referiți la rectificarea bugetară mă gândesc, care o să intre peste, 

sperăm peste maxim două săptămâni. A fost o problemă tehnică în cadrul instituției și din cauza aceasta 

nu a putut intra pe ordinea de zi rectificarea bugetară. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumim și noi. Punctul 3. 

 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate în vederea concesionării 

terenului situat pe str. Albinei nr. 15, în suprafață de 16.517 mp, aparținând domeniului privat al 
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Municipiului Târgu Mureș, prin licitație publică, a documentației de atribuire, a prețului de pornire la 

licitație și a comisiei de evaluare. 

Retras 

 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate în vederea concesionării 

terenului situat pe str. Albinei nr. 15, în suprafață de 89.000 mp, aparținând domeniului privat al 

Municipiului Târgu Mureș, prin licitație publică, a documentației de atribuire, a prețului de pornire la 

licitație și a comisiei de evaluare. 

Retras 

 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului Premiilor anuale „Gaudeamus”, 

acordate șefilor de promoție din unitățile de învățământ de stat cu ciclu liceal din Târgu Mureș, a 

Premiilor anuale „Excelență în Învățământ”, acordate elevilor care obțin media 10 la Evaluarea 

Națională și la Examenul de Bacalaureat și a Premiilor anuale „Excelsior”, acordate șefilor de promoție 

din unitățile de învățământ de stat cu ciclu gimnazial din Târgu Mureș, în anul școlar 2022−2023. 

Dl. consilier Papuc: - Comisia de cultură a formulat un amendament și anume la articolul 

3 lista școlilor să se renumeroteze, în sensul ca prima unitate de pe listă : Colegiul Alexandru Papiu 

Ilarian să fie numărul 1.Am înțeles că s-a reglat această.. sau dacă nu s-a reglat această inadvertență, o 

să supun la vot varianta inițială, amendamentul comisiei de cultură și hotărârea împreună cu 

amendamentul. Bun. Varianta fără amendamentul comisiei de cultură la vot vă rog. 

Cine este pentru? – 2 voturi 

Cine este împotrivă? -14 voturi 

Cine se abține?  - 5 voturi 

Hotărârea inițială nu a fost adoptată, 14 voturi împotrivă. 

 

Dl. consilier Papuc: - Amendamentul comisiei de cultură . 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  -  

Amendamentul  a fost adoptat cu 21 voturi. 

 

Dl. consilier Papuc: - Și hotărârea împreună cu amendamentul acum. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost adoptată cu 21 voturi. 

 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea „Listei de priorități” pentru anul 2023, în vederea 

repartizării spațiilor cu altă destinație decât aceea de locuințe aflate în proprietatea municipalității și 

administrate de SC LOCATIV SA. 

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile de acord, la vot vă rog. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost adoptată cu 21 de voturi. 
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Punctul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de prioritate în vederea atribuirii de locuințe 

din  fondul locativ de stat, locuințe sociale, locuințe pentru chiriași evacuabili din locuințele 

retrocedate, locuințe pentru pensionari și locuințe pentru tineri (ANL), destinate închirierii, în 

municipiul Târgu Mureș pentru anul 2023. 

Dl. consilier Papuc: - Comisiile de acord, la vot vă rog. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost adoptată cu 21 voturi. 

 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind actualizarea inventarului domeniului public al Municipiului 

Târgu Mureș în sensul includerii a 13 mijloace de transport electrice, destinate serviciului public de 

transport local și punerea la dispoziție a acestor bunuri în administrarea și exploatarea operatorului 

delegat S.C. Transport Local S.A. precum și aprobarea încheierii unui act adițional la Contractul de 

delegare a gestiunii serviciului de transport public local de persoane cu autobuze, efectuat prin curse 

regulate în Municipiul Târgu Mureș cu nr. 75.072/29.11.2019. 

Dl. consilier Papuc: - Comisiile de acord, la vot vă rog. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost adoptată cu 20 voturi. 

(Nu a votat dl. Pescar) 

 

Punctul nr. 7 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice faza S.F., 

indicatorilor tehnico-economici, inclusiv anexa privind descrierea investiției, pentru proiectul: „DALI  

reamenajare intersecție str. Cuza Vodă - str. Baladei - str. Enescu“. 

Dl. consilier Papuc: - La vot . 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost adoptată cu 20 voturi. 

(Nu a votat dl. Pescar) 

 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind îndreptarea erorii materiale din Anexa 3 la Hotărârea 

Consiliului Local nr. 437 din 24 noiembrie 2022 privind actualizarea inventarului domeniului public 

al Municipiului Târgu Mureș în sensul includerii a 14 mijloace de transport electrice de 12 m și a 

stațiilor de încărcare aferente, destinate serviciului public de transport local și punerea la dispoziție a 

acestor bunuri în administrarea și exploatarea operatorului delegat S.C. Transport Local S.A. precum 

și aprobarea încheierii unui act adițional la Contractul de delegare a gestiunii serviciului de transport 

public local de persoane cu autobuze, efectuat prin curse regulate în Municipiul Târgu Mureș cu 

nr.75.072/29.11.2019. 
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Dl. consilier Papuc: - La vot vă rog. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost adoptată cu 21 voturi. 

 

Punctul nr. 9 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind închirierea prin licitație publică a 20(douăzeci) de pachete de 

amplasamente, a câte 5(cinci) amplasamente, constând în teren domeniul public al Municipiului Târgu 

Mureș,  cu destinația “amplasare panouri de publicitate”, amplasamente aprobate prin H.C.L. nr. 

7/2023, aprobarea documentației de atribuire și aprobarea componenței comisiei de evaluare. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Pápai, vă rog. 

Dl. consilier Pápai: - Bună ziua. Am fost informat de o firmă care lucrează în domeniu că 

pe ordinea de zi a camerei deputaților este un proiect de lege care va fi dezbătut săptămâna viitoare 

luni și marți. Legat de această publicitate stradală și eu aș propune să amânăm materialul pentru că 

cine știe cum se modifică legea și nu are rost să lucrăm de două ori. Deci să așteptăm ce decide camera 

deputaților. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumim. Domnul Kelemen, vă rog. 

Dl. consilier Kelemen: - Subscriu la această propunere și eu am vrut să propun să amânăm, 

că e logic, este legea de bază, săptămâna viitoare luni și marți teoretic va fi discutat și pe urmă putem 

să revenim conform legii actualizate. 

Dl. consilier Papuc: - Da, este propunere de amânare și eu am primit am citit, a trecut de 

comisia juridică, va intrat în plen, o vom discuta după ce vom vedea forma finală a legii. Propunerea 

de amânare la vot vă rog. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost amânată cu 21 voturi. 

 

Punctul nr. 10 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind atestarea la domeniul public al Municipiului Târgu Mureș a 

drumului public în suprafață de 2.050 mp situat pe str. Negoiului. 

Dl. consilier Papuc: - Comisiile au fost de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  - 1 vot (dl. Pápai ) 

Hotărârea  a fost adoptată cu 20 voturi. 

 

Punctul nr. 11 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 323 din 28.11.2013, 

„privind unele măsuri în reglementarea situației juridice a imobilului situat pe str. Berlin nr. 5 și 7, 

aflat în proprietatea Municipiul Târgu Mureș”. 

Dl. consilier Papuc: - Comisiile au fost de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  - 1 vot (dl. Mureșan) 

Hotărârea  a fost adoptată cu 20 voturi. 
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Punctul nr. 12 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului unor taxe speciale percepute prin 

Serviciul Fond Funciar și Registrul Agricol. 

Dl. consilier Papuc: - La vot vă rog. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost adoptată cu 21 voturi. 

 

Punctul nr. 13 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 51 din 25 februarie 

2021 privind completarea Hotărârii Consiliului Local nr. 398/18.12.2018 privind aprobarea Registrului 

local al spațiilor verzi din Municipiul Târgu Mureș, în sensul scoaterii din registru a unei suprafețe de 

43 m² situată pe str. Tudor Vladimirescu. 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? - 1 vot (dl. Mureșan ) 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost adoptată cu 20 voturi. 

 

Punctul nr. 14 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării și înscrierea în domeniul privat al 

Municipiului Târgu Mureș a cotei de teren de  1200/30110 din terenul în suprafață totală de 3011 mp, 

reprezentând 120 mp, situat în municipiul Târgu Mureș, str. Grigore Ploeșteanu înscris în CF 122202 

Târgu Mureș nr. Cad. 2293/26, top: 5377/26 și trecerea din domeniul privat în domeniul public al 

municipiului Târgu Mureș. 

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  - 1 vot (dl. Mureșan ) 

Hotărârea  a fost adoptată cu 20 voturi. 

 

Punctul nr. 15 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Protocolului de colaborare între Ministerul 

Muncii și Solidarității Sociale și UAT Municipiul Târgu Mureș, în cadrul proiectului „HUB de Servicii 

MMSS – SII MMSS”, Cod MySmis 130963. 

Dl. consilier Papuc: - Comisiile de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  - 2 voturi (dl. Mureșan, dl. Moldovan) 

Hotărârea  a fost adoptată cu 19 voturi. 

 

Punctul nr. 16 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării și înscrierea în domeniul privat al 

Municipiului Târgu Mureș a terenului  în suprafață de 586 mp din Târgu Mureș, str. Preot Ștefan Rusu  

înscris în CF 126258 Târgu Mureș și  trecerea din domeniul privat în domeniul public al municipiului 

Târgu Mureș. 

Dl. consilier Papuc: - Comisiile de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? - 
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Cine se abține?  - 2 voturi (dl. Mureșan și dl. Pápai ) 

Hotărârea  a fost adoptată cu 19 voturi. 

 

Punctul nr. 17 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării și înscrierea în domeniul privat  al 

Municipiului Târgu Mureș a terenului  în suprafață de 1035 mp din Târgu Mureș, str. Răsăritului  

înscris în CF 126255 Târgu Mureș cad:191, top:2618/3/1/1, 2618/2/3/1, 2618/3/1/10, 2618/2/3/10 și 

trecerea din domeniul privat în domeniul public al municipiului Târgu Mureș. 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  - 1 vot (dl. Mureșan  ) 

Hotărârea  a fost adoptată cu 20 voturi. 

 

Punctul nr. 18 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind actualizarea indicatorilor tehnico-economici aferenți – conform 

anexei nr. 1 pentru obiectivul „Școala de Arte și Meserii modernizare și reabilitare integrală ateliere – 

Liceul Tehnologic Gheorghe Șincai”, prin POR 2014-2021, Axa prioritară 4, Prioritate de investiții 

4.4, Obiectiv Specific 4.5 Creșterea calității infrastructurii educaționale relevante pentru piața forței de 

muncă. 

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost adoptată cu 21 voturi. 

 

Punctul nr. 19 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre în vederea aprobării sprijinului financiar pentru acțiuni ale instituțiilor 

de învățământ în baza concursului de proiecte pe semestrul I al anului 2023. 

Dl. consilier Papuc: - Comisiile au fost de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost adoptată cu 20 voturi. 

(dl Tamási Zsolt nu a votat) 

 

Punctul nr. 20 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii unor contracte de închiriere/comodat 

pentru spațiile cu altă destinație decât aceea de locuințe, repartizarea unui spațiu aflat în proprietatea 

municipalității și administrat de S.C. LOCATIV S.A., precum și aprobarea unui schimb de birouri. 

Dl. consilier Papuc: - Comisiile de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot (dl. Mureșan) 

Cine se abține?  -  

Hotărârea  a fost adoptată cu 20 voturi. 

 

Punctul nr. 21 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea regulamentului privind desfășurarea activității 

comerciale cu produse și servicii de piață pe raza administrativ-teritorială a Municipiului Târgu Mureș. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Pápai.  
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Dl. consilier Pápai : - Este un proiect destul de important, eu îi mulțumesc direcției că a 

unificat regulamentele și în sfârșit vorbim de un singur act care reglementează acest domeniu, dar am 

reclamat și în comisie lipsa transparenței, deci eu aș fi făcut altfel, eu aș fi publicat acest proiect, bine, 

știu că este publicat pe site , dar știm cu toții cum este site-ul orașului, e foarte greu să găsești ceva. 

Deci ar fi trebuit făcut un pic de publicitate și făcut o dezbatere publică cu agenții economici din oraș 

pentru că până la urmă le influențează viața de acum încolo, dacă vor să-și mai scoată niște autorizații. 

Deci eu aș dori să cer executivului să organizeze o dezbatere publică pe tema asta și noi să amânăm 

materialul cu o lună, acuma că intră în vigoare de la 1 aprilie sau intră în vigoare de la 1 mai nu cred 

că este o mare tragedie și totuși să ascultăm și părerea antreprenorilor din acest oraș. Mulțumesc. 

 

A venit dl. consilier Maior Claudiu. 

 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul viceprimar Portik, vă rog. 

Dl. viceprimar Portik: - Dar a fost făcută această dezbatere, sau cum să zic, nu era o 

dezbatere, era o serie de întâlniri. Cea mai mare dintre aceste întâlniri a fost făcută în cetatea Târgu 

Mureș, anul trecut , parcă undeva prin vară și toate, toate modificările care au fost înaintate și publicat 

în acest material care era pusă pe transparență erau bazate pe acele solicitări care au venit din partea 

lor. 

Dl. consilier Pápai : - Întâlniri cu cine anume, adică, nu știu, eu ca și consilier local n-am 

aflat că au avut loc aceste dezbateri, deci totuși ar fi trebuit făcut un pic de publicitate și să știe și nea 

Ion care are un SRL aici pe colț că poate să participe și să dezbată. Că s-au invitat anumite persoane 

aia nu înseamnă dezbatere publică. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumim. În comisia juridică am formulat, eu am formulat o serie 

de amendamente, care se regăsesc în procesul verbal al comisiei. O să vi le citesc acum pentru că.. vă 

rog. 

Dl. consilier Pápai : - Nu supuneți la vot prima dată amânarea? 

Dl. consilier Papuc: - Ba da, după ce citesc...Ok. 

Dl. consilier Pápai : - Dar nu le mai citiți dacă amânăm că atunci dezbatem în comisii. 

Dl. consilier Papuc: - Ok, deci susțineți în continuare amânarea? Ok. La vot amânarea. 

Cine este pentru? – 7 voturi (dl. Mureșan, dl. Kiss, dl. Maior , dl. Moldovan, dl. Pápai , dl. 

Pescar, dl. Pui) 

Cine este împotrivă? – 13 voturi  

Cine se abține?  - 2 voturi (dl. Papuc, dl. Suciu) 

Hotărârea  nu a fost amânată, 13 voturi împotrivă. 

 

Dl. consilier Papuc: - Nu a trecut propunerea dumneavoastră de amânare, atunci voi citi 

amendamentele pe care le-am formulat în comisie și supunem după aceea:  

Art. 14. Termenul pentru soluționarea cererii privind emiterea actului administrativ pentru 

comercializarea produselor și serviciilor de piață să fie de 10 zile lucrătoare nu de 30. 

Art. 18. (1) În situația în care documentația depusă în versiune electronică este incompletă, 

Biroul unic va notifica solicitantul, în termen de 5 zile lucrătoare, cu privire la obligația acestuia de a 

prezenta sau transmite prin poșta electronică la adresa biroul.unic@tirgumures.ro în termen de 10 zile 

lucrătoare documentele lipsă. 

Art.23. În cazul pierderii, furtului sau distrugerii actului administrativ pentru 

comercializarea produselor și serviciilor de piață, se poate emite, la solicitarea titularului și pe baza 

declarației pe propria răspundere, un duplicat al acestuia. 

Art. 28. Sunt considerate activități de comercializare a produselor și serviciilor de piață 

desfășurate ocazional sau temporar, activitățile prevăzute la art.6 și care îndeplinesc cumulativ 

următoarele condiții: a) se desfășoară pe o perioadă determinată de timp de până la 12 luni în structuri 

de vânzare .. 
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Art. 51. Documentele prezentate la art.47-50 se vor prezenta în original și în câte o copie a 

fiecăruia în vederea certificării olograf, de către solicitant, pentru conformitatea acestora cu originalul, 

iar pentru cazul în care documentația este transmisă electronic, documentele vor fi certificate olograf 

pentru conformitate cu originalul de către reprezentantul legal al solicitantului, cu menționarea 

suplimentară a numelui și prenumelui, precum și a calității acestuia.  

Îl votăm ca un amendament, eu l-am făcut ca un amendament toate modificările la toate 

articolele și așa îl vom trata. Varianta inițială prima dată fără amendamente 

Cine este pentru? – 2 voturi 

Cine este împotrivă? – 14 voturi 

Cine se abține?  -  6 voturi 

Hotărârea nu a fost adoptată. 

 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc. Amendamentul acum. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

Amendamentul a fost adoptat. 

 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc și acum hotărârea împreună cu amendamentul. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (dl. Mureșan și dl. Pápai ) 

Cine se abține?  -   

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi. 

 

Punctul nr. 22 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru finanțarea nerambursabilă din 

fondurile bugetului local al Municipiului Târgu Mureș pentru proiecte sportive pe semestrul I al anului 

2023. 

Retras 

 

Punctul nr. 23 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării și înscrierea în domeniul privat al 

Municipiului Târgu Mureș a terenului  în suprafață de 119 mp din Târgu Mureș, str. Răsăritului  înscris 

în CF 126269 Târgu Mureș și trecerea din domeniul privat în domeniul public al municipiului Târgu 

Mureș. 

Dl. consilier Papuc: -  Toate comisiile de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -  1 vot (dl. Mureșan) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi. 

 

Punctul nr. 24 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind intabularea în domeniul public al Municipiului Târgu Mureș, 

înscrierea în cartea funciară a terenului în suprafață  e 1.750 mp situat în str. Armoniei nr.29A 

identificat în CF nr. 127987 Târgu Mureș și transmiterea în folosință  gratuită Parohiei Greco-Catolice 

IV.  

Dl. consilier Papuc: -  Toate comisiile de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -  2 voturi (dl. László, dl. Pui) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi. 
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Punctul nr. 25 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului Municipiului 

Târgu Mureș în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare Intercomunitară de Transport Public 

Târgu Mureș. 

Dl. consilier Papuc: -  La vot. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

Hotărârea a fost adoptată cu 22 voturi. 

 

Punctul nr. 26 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea situației juridice a imobilului 

situat pe str. Sârguinței nr. 20. 

Dl. consilier Papuc: -  La vot. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

Hotărârea a fost adoptată cu 22 voturi. 

 

Punctul nr. 27 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea componenței Comisiei și a Regulamentului de 

funcționare a comisiei municipale de avizare a programelor, proiectelor și lucrărilor cu impact asupra 

spațiilor verzi din Municipiul Târgu Mureș. 

Dl. consilier Papuc: -  Doamna Frunda, vă rog. 

Dna. consilier Frunda: -  Mulțumesc domnul președinte, aici aș nominaliza ca și membrii 

pe domnii: Kelemen Márton, Iszlai Tamás, Pápai László și Venczi Vidor Janos. 

Dl. consilier Papuc: -  Așa, pentru membrii în comisie și membrii supleanți mai avem 

nevoie de două nominalizări. Domnul György vă rog. 

Dl. consilier György: -  Pe domnul Șarlea Horea ca și supleant. 

Dna. consilier Frunda: -  Și pe domnul Szabo Peter ca și supleant. 

Dl. consilier Papuc: -  În regulă, la vot cu aceste nominalizări. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

Hotărârea a fost adoptată cu 22 voturi. 

 

Punctul nr. 28 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind darea în folosință gratuită către Asociația Uniunii Jurnaliștilor 

Maghiari din România a unui spațiu cu altă destinație decât aceea de locuință aflat în proprietatea 

municipalității și administrat de SC LOCATIV SA. 

Dl. consilier Papuc: -  La vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot (dl. Mureșan) 

Cine se abține?  -  1 vot (dl. Pápai ) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi. 
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Punctul nr. 29 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind intabularea în domeniul public al Municipiului Târgu Mureș și 

înscrierea în cartea funciară a terenului în suprafață de 1.991 mp situat în str. Czakó József nr. 2, 

identificat în CF nr. 141262 Târgu Mureș. 

Dl. consilier Papuc: -  La vot. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

Hotărârea a fost adoptată cu 22 voturi. 

 

Punctul nr. 30 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Hotărârii Consiliului local 

municipal  nr. 352 din 29 septembrie 2022 referitoare la aprobarea punerii la dispoziția operatorului 

delegat S.C. Transport Local S.A. a unor racorduri electrice pentru stații de încărcare autobuze electrice 

și încheierea unui act adițional la Contractul de delegare a gestiunii nr. 75072/29.11.2019. 

Dl. consilier Papuc: -  La vot. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

Hotărârea a fost adoptată cu 22 voturi. 

 

Punctul nr. 31 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind actualizarea indicatorilor tehnico-economici aferenți, conform 

anexei nr.1, pentru obiectivul „Extindere și modernizare clădire pentru amenajare creșă, str. 

Apaductului nr.54-56 ”, prin POR 2014-2020, Axa prioritară 4, Prioritate de investiții 4.4, Obiectiv 

Specific 4.5 Creșterea calității infrastructurii educaționale relevante pentru piața forței de muncă. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Pescar, vă rog. La vot atunci, mulțumesc. 

Cine este pentru? – 22 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

Hotărârea a fost adoptată cu 22 voturi. 

 

Punctul nr. 32 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice faza DALI., 

indicatorilor tehnico-economici, inclusiv anexa privind descrierea investiției, pentru proiectul: „DALI  

Amenajare peisagistică a spațiului din Piața Bernády“. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Mureșan , vă rog. 

Dl. consilier Papuc: -  Aș vrea să iau cuvântul la proiectul cu Piața Bolyai ,da. 

Dl. consilier Papuc: -  Următorul. Domnul Pescar? 

Dl. consilier Pescar: -  Deci, eu nu am nimic împotrivă acestor investiții și de la punctul 31 

și de la punctul 32, dar scumpe. Deci din punct de vedere al omului de afaceri care a avut întotdeauna, 

de-a lungul timpului , câte o firmă de construcții, vă spun că devizele sunt scumpe și trebuie găsită o 

variantă mai ieftină. Acum, vedeți dumneavoastră cum putem să facem. Am primit și un deviz 

comparativ , ăsta este punctul meu de vedere. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc și eu, la vot vă rog. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (dl. Kiss și dl. Pescar) 

Cine se abține?  -  3 voturi (dl. Mureșan, dl. Maior, Dl. Moldovan ) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi. 
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Punctul nr. 33 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea documentației tehnico-economice faza SF/DALI 

indicatorilor tehnică-economici, inclusiv anexa privind descrierea investiției, pentru proiectul: 

„Reamenajare Piața Bolyai din Târgu Mureș”. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Mureșan, vă rog. 

Dl. consilier Mureșan: - Prima îndoială pe care o am despre acest proiect este că nu este 

deloc ambițios, nici acest proiect și nici celălalt proiect. Numai punem niște piatră cubică nouă, facem 

ceva cu arborii și asta e tot. Acum, întâmplător chiar am citit acest proiect și are o parte fotografii, poze 

înainte și poze după. Vă citesc aici, zice așa: arborii existenți din fața clădirii maschează fațada 

monumentului istoric, pe de altă parte acest exemplar aparține speciei tuia, conform propunerii noastre 

acest exemplare vor fi tăiate și înlocuite cu grupuri de plante perene. Toate bune și frumoase, chiar 

eram foarte bucuros că se vor tăia, uitați aici acești arbori foarte mari în fața clădirii, poate au și efect 

asupra structurii de rezistență, zic ce idee bună. Trec ieri pe acolo și ce să vezi acești arbori nu mai sunt 

acolo, au fost deja tăiați. Uitați aici fotografii cu situația din teren care nu este la fel cu situația din 

proiect, deci aici sunt deja arborii gata tăiați, practic această lucrare, această parte de lucrare a fost 

executată. Acuma, eu dacă stau să mă gândesc cine e de vină sau mă rog cine a făcut greșeala, eu nu 

cred că proiectantul a făcut greșeala, eu cred că cei din primărie pur și simplu când au dat aceste lucrări 

au uitat să-i zică proiectantului, -proiectantule fi atent aici că între timp copacii ăia nu mai sunt acolo. 

Practic, conform acestui document, noi aprobăm niște lucrări care nu trebuie făcute sau niște lucrări 

care deja au fost făcute și aș ruga executivul să facă un pic de management și să se asigure că oamenii 

își fac treaba, adică dacă tu ai un proiect atâta nu ești în stare să faci o plimbare până acolo să te uiți pe 

fotografie să vezi dacă ce ai în proiect corespunde cu realitatea, trebuie să vină Mureșan să se plimbe 

el și întâmplător să vadă? Mi se pare rușinos că din cei 1700 sau 1400 de angajați, cei de la direcția 

tehnică sau cine a dat acest contract, nici unul nu a avut curiozitatea să meargă pe teren să vadă dacă 

acest proiect este conform realității. Spor la vot. 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc, domnul Șarlea. 

Dl. consilier Șarlea: -  Mulțumesc, n-am vrut să iau cuvântul la punctul anterior pentru că 

este un proiect pe bugetare participativă și cred că este important, mai ales că e aproape de zona centrală 

doar că el costă 70 de mii de euro, adică ce să zic, amenajăm în jurul unei statui cu 70 mii euro, cât o 

casă așa a unui cetățean cu venituri modeste. Dar legat de acest proiect, bine, sper că la licitație se va 

mai reduce valoarea. Pe de altă parte la acest proiect, legat de amenajarea Pieței Bolyai nu o să 

comentez legat de partea peisagistică pentru că eu apreciez arhitecții și trebuie lăsați să-și facă treaba, 

dar la partea de estimare cred că cei care au elaborat acest deviz au greșit enorm de mult și aș vrea să 

vă citesc ca să nu creadă lumea că vorbesc prostii. De exemplu: pavajul costă 500 lei metru pătrat, 

pavaj de piatră cubică sau mă rog dale de granit, când el în realitate costă undeva la 250 lei. Mai 

departe, plantarea unui copac că văd că s-au eliberat zone pentru copaci, un copac, un arbore costă 

4200 lei, un arbore, se plantează 18 arbori cu 4200 lei bucata și acum dacă domnul Mureșan a depistat 

că s-au tăiat deja arborii, în acest deviz tăierea unui arbore costa 1200 lei bucata. O bordură de granit 

costă undeva la 2000 de lei, la fel și o treaptă de granit costă 2000 lei, o treaptă de granit este 250 lei. 

Mai departe, la dotări, un stâlp de iluminat stradal costă 15 mii de lei, un stâlp de iluminat stradal. 

Fântâna arteziană în stil Art Nouveau 1 milion 200 lei, nu știu ce-i cu fântâna asta arteziană că am mai 

depistat una de vreo 100 mii de euro în cetate, mă rog, a mai fost discuție despre o fântână arteziană, 

cred că cineva are dorințe dinastea de a investi banii aiurea. O bancă, nu un coș de gunoi costă 3500 

de lei, un coș de gunoi? 3500 de lei? Da, poate o fi smart și încă n-am depistat noi tehnologia. Deci 

rugămintea mea este să amânăm acest material până la următoarea ședință, care înțeleg de la doamna 

Frunda că va fi peste 2 săptămâni unde o să avem și acea rectificare mult așteptată de noi și atunci să 

avem și un deviz actualizat, eu am făcut o estimare așa grosso modo undeva la jumătate de preț, acum 

avem aproximativ 6 milioane de lei. Cu 6 milioane de lei reabilităm o școală, deci cred că atunci când 
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amenajăm o școală de 2 mii de metri pătrați unde montăm pavaje, borduri, zonă verde, mai plantăm 

niște copaci trebuie să ne gândim în comparație cu alte investiții necesare pentru acest municipiu. 

Mulțumesc, deci propun amânarea acestui material până la următoarea ședință. Nu vreau anulare, sunt 

de acord că trebuie să avem zone bine amenajate, propun pur și simplu să amânăm și mai recalculăm 

și să venim cu un preț realist care să-l votăm să fim liniștiți, cu conștiința împăcată. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Da, mulțumesc, domnul Maior. 

Dl. consilier Pescar: -  Eu? 

Dl. consilier Papuc: -  Dl. Maior. 

Dl. consilier Maior: -  Puteți vorbi dumneavoastră. 

Dl. consilier Pescar: -  Deci despre asta vorbeam și eu, domnul Șarlea a fost foarte 

îngăduitor când a spus că un pavaj este 250, nu prea este 250 că pavajul costă, aici la noi se face 65 lei 

am cumpărat eu pavaj de granit de 10 pe 10. Da, deci 60 de lei plus manoperă, cât o fi manopera? Să 

fie tot 60, asta înseamnă 120, asta repet și eu, este foarte scump și la toate chestiile astea ar trebui să 

ne gândim la prețuri mai reale. Eu înțeleg că atunci când e vorba de primărie toată lumea se gândește 

la prețuri mari, dar nici chiar așa de mari, adică trebuie totuși să coborâm pe Pământ că suntem cumva 

prea în aer cu prețurile și asta am spus-o de fiecare dată și la fântâna aia care era cu.. și la altele. Oameni 

buni, orașul e sărac, nu putem să, sunt multe de făcut, nu putem să dăm bani chiar așa, adică părerea 

mea. Haideți să fim un pic realiști să nu fim chiar înafara jocului. Vă mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Maior și după aceea domnul Iszlai. 

Dl. consilier Maior: -  Da, în ceea ce privește Piața Bernády m-am abținut și n-am comentat 

nimic cu toate că am zis-o și în comisii 35 mii lei numai DALI e binevenit pentru cei care lucrează la 

primărie, o să am și o interpelare pe tema asta și pe mai multe teme după ședință, dar în ceea ce privește 

Piața Bolyai am rugămintea să retrageți materialul pentru că eu nu știu cum au avut curajul cineva să 

pună pe ordinea de zi când la fața locului nu mai este ceea ce votați dumneavoastră. Deci astăzi votați 

un lucru care nu mai este la fața locului, nici nu vreau să vorbesc de 6 milioane de lei, 5 milioane de 

lei prețuri exorbitante. Cel puțin atâta știu eu, nu știu, să nu pățiți ceva doamne ferește. Mi se pare 

aberant să vi să votezi că există un anumit lucru la fața locului și el să nu existe. Eu mă ciupesc, nu-mi 

vine să cred, stau și.. cum au curaj să ne pună așa ceva sub nas? Mă mir, e ca și cum ne-am duce la 

dumneavoastră și ați zice că aveți o casă dar dumneavoastră aveți palat. Mi se pare absurd. Rugămintea 

mea este să amânați materialul și cei care sunt conștienți cred că nu vor vota asemenea inepții. 

Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Iszlai vă rog. 

Dl. consilier Iszlai: -  Bună ziua, mai întâi aș dori să subliniez că este vorba despre un deviz 

estimativ, deci costurile sunt estimate de un proiectant. Aceste costuri au la bază niște prețuri pentru 

elemente unicat, vorbim de exemplu despre un stâlp de iluminat despre care se discuta, este un stâlp 

de iluminat din fontă care este o replică a singurului stâlp de iluminat care mai există în oraș lângă râul 

Pocloș se află și se va replica acest stâlp din 1910. Cât despre o treaptă, când vorbim de o treaptă nu 

vorbim despre o treaptă de 90 cm vorbim de trepte de 3 metri lățime, vorbim de materiale de calitate, 

vorbim de travertin, de bazalt, de niște materiale care de fapt înseamnă calitate. Eu aș porni discuția de 

altundeva. Eu aș porni discuția de la faptul că Târgu Mureș-ul are 3 piețe. Astăzi vorbim de 

reamenajarea, reabilitarea a două din cele 3 piețe istorice. Piața Bolyai este piața centrală, tradițională, 

de ev mediu. Eu zic că merită să respectăm acea piață și acel scuar cu niște decorațiuni, cu niște 

materiale de seamă, așa cum s-a întâmplat de exemplu la Oradea. Piața Unirii, care iarăși, în acea Piață 

s-au propus tot elemente din travertin, bazalt și fântâni arteziene care nu au existat și astăzi acea piață 

trăiește, este plină și ziua și noaptea. Pe de altă parte, încă odată subliniez, costurile acestea sunt niște 

costuri estimative , asta nu înseamnă că până ajungem la procesul de licitare pentru execuție nu o să 

avem niște firme care o să vină la un preț să zicem mai mic decât cel estimat, dar dacă ne uităm la ce 

s-a întâmplat în ultimii 2 ani la prețul materialelor de construcție, la prețul manoperei, atunci putem 
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vedea că acestea au crescut exponențial și sunt de părere că dacă pentru dumneavoastră vi se par aceste 

prețuri un pic mai mari decât cele reale, până se ajunge la execuție cu siguranță vor fi niște prețuri 

reale. Vă mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc și eu , domnul Kiss. 

Dl. consilier Kiss: -  Mulțumesc. Cel puțin până acum, eu văd că concluzia acestei ședințe 

este că primăria vrea să-ți risipească bunurile pe bani mărunți, fac aluzia la proiectele 1 și 2 retrase și 

unde are bani de cheltuit cu terți are niște prețuri ori x umflate. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc și eu , domnul Kelemen. 

Dl. consilier Kelemen: -  Mulțumesc foarte mult, doar pe scurt că îmi este mai greu să 

vorbesc. Când noi, da și colegii noștri de aici folosim întotdeauna acele argumente că uite ce se 

întâmplă în vest, uite ce este în Anglia sau în țară în Sibiu, în Cluj cum arată centrul, credeți că în 

aceste centre care chiar sunt refăcute excelent se folosesc pavaje de 60 de lei? Serios? Credeți acest 

lucru? Nu-i așa domnilor, eu cred că în aceste cazuri noi trebuie să gândim că o facem pentru 100 de 

ani și vrem să fie o carte de vizită a consiliului, nu vorbim de.. chiar este unul dintre piețele iconice ale 

orașului și merită să o facem așa că dacă cineva vine în orașul acesta să zică : na da și Târgu Mureș-ul 

a reușit să facă un lucru serios și bun. Chiar v-aș ruga să ne gândim și în această direcție. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Șarlea, vă rog. 

Dl. consilier Șarlea: -  Da, deci e vorba de o piață de 2 mii metri pătrați, dacă o vom pava 

toată cu travertin va costa 1 milion de lei, așa simplu, o pavăm toată și e 1 milion de lei, deci cred că 

acest deviz în primul rând trebuie refăcut pentru că așa cum spunea și domnul Mureșan nu mai există 

acele lucrări, nu se mai realizează acele lucrări pentru că le-au realizat alții, s-au tăiat copaci, s-au făcut 

lucrări plus că eu am citit dintr-un deviz unde nu am citit ceea ce mi-a spus domnul Iszlai. N-am decât 

niște prevederi despre un stâlp normal de iluminat sau o bancă sau un coș de gunoi fie ele și din fontă. 

Nu există detalii tehnice ca acei care vor participa la licitație să știe ce ofertează plus că nici noi nu am 

primit niște detalii tehnice corecte, de aceea trebuie amânat acest punct de pe ordine de zi pentru a fi 

refăcut cât mai profesionist, atâta cerem, iar dacă se va vota la aceste valori, sper eu că firmele care 

vor participa la licitație vor oferta prețul corect, sunt sigur de asta, pentru că este concurs la licitație, 

dar totuși haideți să facem lucrurile bine, mai ales că se propune folosirea unor materiale speciale. 

Deocamdată ce citesc eu în materialele prezentate nu avem în totalitate aceste detalii și aceste devize 

nu vor putea fi ofertate corect. 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc, domnul Moldovan haideți vă rog, că poate este nevoie 

de explicații. Dumneavoastră ați inițiat, să ne.. pentru că intrăm într-o dezbatere , măcar tehnic să ne 

explicați un pic. Vă rog. 

Dl. director Moldovan: -  Bună ziua. Acest proiect de amenajare a Pieței Bolyai a fost și 

un concurs de soluții privind amenajarea în care s-au stabilit anumite criterii de amenajare a acestei 

piețe, un concurs validat de mai mulți arhitecți de marcă din România, care au aprobat și au jurizat 

acest proiect. Acest proiect se mulează pe acel concurs de soluții, proiectantul a estimat valorile 

necesare pentru a realiza o lucrare de calitate cu anumite materiale, ceea ce zicea și domnul consilier 

Iszlai, ca stâlp de fontă, piatră naturală. Devizul și justificarea devizului este a proiectantului în urma 

studierii pieței și ca atare și materialul a fost supus către dumneavoastră, se poate consulta și soluțiile 

din concursul de soluții organizat de Municipiul Târgu Mureș și se vede că se respectă acele soluții 

acceptate de acea comisie de jurizare. 

Dl. consilier Papuc: -  În regulă, mulțumesc. Vă rog să vă limitați scurt, cine mai ia 

cuvântul, la scurte precizări, să respectăm regulamentul. Mai avem patru luări de poziții, după aceea, 

o să supun la vot. Dl. Maior, vă rog. 

Dl. consilier Maior: - Dl. Florin, vă rog, dacă tot sunteți aici, să veniți la microfon. Cred că 

am fost înțeles greșit, dl. Iszlai, și nici dl. Márton. Cred că am fost interpretat greșit. Votez cu două 

mâini, nici o problemă. Dar acest material la ora actuală, nu este ceea ce se află la fața locului. Noi, ce 
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votăm astăzi, eu așa ceva nu am văzut în viața mea, și de aceea i-am spus la Florin să vină la microfon. 

Dl. director, s-a mai întâmplat vreodată să punem vreun material în faza de DALI, nici măcar contract 

existent care să nu fie real cu ceea ce există la fața locului? Că eu nu cunosc. Dl. Florin, greu de 

răspuns? 

Dl. director Moldovan: -  Nu înțeleg la ce vă referiți că nu este real proiectul. 

Dl. consilier Maior: - Adică, mai există copacii în față, sau nu mai există? Nu există, no. 

Repet. Dacă doriți, facem ședință în regim de urgență mâine. Votez pentru, nici o problemă. Mici 

ajustări la DALI. Și cred că toți de aici suntem de acord, nici unul nu spune nu pentru că e P-ța Bernády 

sau P-ța Bolyai , ideea este ca lucrurile care ne vin și ne apar în față să fie aceleași cu ceea ce există în 

DALI. Cam atâta am vrut să vă spun și o zi bună! 

Dl. consilier Kelemen: - Copacii nu mai există. Tuile acelea care au fost acolo în spațiul 

îngrădit, ei au cerut avizul. Nu sunt în domeniul public, sunt în domeniul lor, au cerut avizul, comisia 

de tăieri a și dat avizul și au fost tăiate ... undeva toamna; sau vara. Eu presupun, și nu cred că asta este 

o problemă legală, eu presupun că în momentul concursului, respectiv a conceperii documentației, 

copacii încă  erau acolo. În paralel Biserica Reformată a cerut tăierea acestora, la inaugurarea  clădirii, 

și au primit acest ...  Nu cred că asta, dar legal dacă este vreo problemă în acest sens, eu cred că doar 

în licitația care va fi făcută pe baza DALI, nu o să apară,  presupun. Nu cred că e o problemă, dar să 

vedem, d-na secretar  sau cineva să ne dea un răspuns.  

Dl. consilier Papuc: -  Dl. Iszlai, dl. Mureșan și dl. Pescar. 

Dl. consilier Iszlai: - Nu am vrut să comentez adineauri ce a declarat dl. Mureșan, dar aș 

dori să explic că materialul este foarte stufos, există foarte multe detalii, sunt detalii la nivel de execuție, 

pentru stâlpi, pentru coșuri de gunoi, pentru borduri, și aș dori să atrag atenția asupra următorului desen 

care se numește Plan de amplasament propus, are nr planșei PBAM 03, unde se vede clar care e 

suprafața de intervenție. Suprafața de intervenție nu trece de gardul Liceului Bolyai, ceea ce înseamnă 

că ceea ce a declarat dl. Mureșan și care ar  fi o problemă, de fapt nu este o problemă, pentru că nu se 

află în aria noastră de intervenție. Acei copaci au fost tăiați cu aprobarea comisiei de tăieri arbori în 

care sunt și eu prezent. Au fost tăiați în cursul reabilitării Liceului Bolyai.  

Dl. consilier Mureșan: - am o scurtă observație. Dl. Iszlai vorbea de Piața Unirii din Oradea 

și vreau să vă spun că P-ța Unirii din Oradea a fost  foarte drastic pietonalizată. Înainte de intervenție,  

- desenul nu e foarte bun, pentru că, mă rog, nu sunt de meserie, - erau  două drumuri care veneau 

încoace, asta e str. Primăriei, toate aceste drumuri au fost eliminate și s-a făcut un foarte mare spațiu 

pietonal. La fel și P-ța Reginei Maria din Oradea a fost total pietonalizată. Mie mi se pare incredibil. 

Oameni buni, suntem singurul oraș reședință de județ din Ardeal care nu avem  o zonă pietonală. Dacă 

ați veni și ați închide str. Bolyai, măcar pe una din părți ca să fie o piață adevărată, dacă ați pietonaliza 

ceva, credeți-mă, nici nu m-aș uita la detalii, aș vota și salutare. Dar nu poți să vii aici  să vorbești de 

Oradea, de Sibiu, și să schimbi niște dale și  să tai niște copaci, de 1 milion, sau cât au calculat colegii 

mei. Este inadmisibil. Aveți puțină ambiție, fraților! Ați câștigat alegerile, aveți toată puterea, faceți 

ceva să vedem și noi! În Oradea nu te poți compara,  dacă PNL-ul din Târgu Mureș ar fi fix ca PNL-

ul din Bihor  și dacă UDMR-ul din Târgu Mureș aș fi fix ca FIDESZ-ul din Bihor, ăla din Debrecen, 

fraților, eu aș sta acasă, nu aș veni aici să mă chinui să mă uit în documente. Dar măcar imitați, fraților, 

imitați  FIDESZ-ul din Debrecen, imitați PNL-ul din Oradea, dar nu veniți aici cu povești despre 

Oradea și faceți comuna Târgu Mureș. Păi, în Oradea,  știți cum se numea P-ța Unirii din Oradea? Se 

numea kisterem, pe vremuri. E cea mai mare piață din Oradea. M-am uitat, dacă kisterem care a fost 

nagyterem, că eram curios. L-am întrebat pe un tip. Nagyterem din Oradea era un loc care acum este 

parcul 1 Decembrie.  În Oradea au avut atâta minte când au avut ei o piață, să nu o transforme în blocuri  

să facă pe ea blocuri cu nu știu câte etaje, ci să facă un parc. Nu mai veniți cu Oradea, Sibiu, și ce o 

mai fi, că mă simt prost. Mă scuzați că m-am înfierbântat  puțin, dar știți că sunt originar de acolo și  

cunosc foarte bine detaliile.   
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Dl. consilier Pescar: - Eu aș vrea, am mai atras atenția și aș vrea să mă auziți și să rețineți. 

Nu vă mai comparați cu Vestul.  Noi avem un buget de pantaloni scurți. Noi avem un buget care, cât 

a fost dezvoltarea anul trecut? 102 milioane lei. Vă dați  seama că din banii aceștia nu poți să faci 

biserică într-un picior. Că vrem noi, că a făcut nu știu cine, nu știu unde. Niciodată nu am putut să 

facem ce au făcut ei. Și în plus, hai să vedem dacă chiar vrem să facem ce au făcut ei, că multe lucruri 

pe care le-au făcut ei, poate că am putea să vedem că nu au fost chiar cum ar fi trebuit făcute și  a 

trebuit să le mai adaptăm la ceea ce vrem noi. În primul rând, trebuie să  realizăm  câți bani avem și 

care sunt prioritățile. Apropo de piață pietonală, nu poți face pe Bolyai o piață pietonală în parc. Piață 

pietonală este Piața Teatrului, o extindem,  o lărgim, acoperim groapa aceea care e aiurea acolo în față. 

P-ța Teatrului este părăsită. Dacă vedeți, tot e plin de apă, cărămizile alea, nu știu cine le-a mai adus  

și pe acelea,  toate-s dislocate, curge apă dedesubt și noi vrem să facem ceas cu vâsle, pe bani de, nu 

știu, milioane euro. Nu se poate oameni buni, reveniți-vă la realitate! Haideți să vedem câți bani avem 

în buzunar, câți bani are orașul acesta, înainte de a-i cheltui. Că nu avem numai un singur obiectiv în 

oraș. Avem multe. Și multe-s praf. Și acolo se dărâmă pe noi,  parcarea din P-ța Teatrului,  curge în 

cap, am fost acum, am parcat, curge apa prin ea, o să cadă în capul oamenilor și noi facem nu știu ce. 

Ne comparăm cu Vestul care știe să dea bani mulți. Vă rog să nu mai faceți comparația asta. Și la 

autobuze ne comparăm cu Vestul. Nu vedem că noi nu avem trenuri ca Vestul, în primul rând, Vestul 

a început cu trenurile, metrourile, și apoi autobuzele. Hai să începem și noi prima dată să punem .. 

Dl. consilier Papuc: - Am înțeles, dl. Pescar, mulțumesc. D-na Frunda, procedural. 

Dna. consilier Frunda: - Procedural, aș dori să cer 5 minute pauză. 

P A U  Z Ă 

Dl. consilier Papuc: - Supun la vot solicitarea de amânare. Solicitările. Sunt mai multe, de 

amânare a proiectului.  

Cine este pentru? – 10 voturi 

Cine este împotrivă? - 11 voturi 

Cine se abține? -  

Nu s-a amânat. Întrăm la vot. La vot, vă rog. 

Cine este pentru? – 11 voturi 

Cine este împotrivă? - 3 voturi (Mureșan A., Kiss Z., Pescar R.) 

Cine se abține? – 7 voturi (György A.,  Maior C., Moldovan C., Papuc S., Pápai L., Pui S., 

Șarlea H.) 

Proiectul de hotărâre a  fost respins. 

Dl. consilier Maior: - Rugăminte: haideți să facem ședință extraordinară în 2 zile, am mai 

făcut-o și altă dată online, reface în 3 minute devizul DALI, revine cu el, îl votăm și nu avem nici o 

problemă. Rugămintea mea și propunere, dacă sunteți de acord. E păcat să nu treacă materialul, doar 

pentru că x sau y au avut anumite îndoieli. 

 

Punctul nr. 34 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Actului Constitutiv al S.C. Administrator 

Imobile și Piețe S.R.L . – ediția XXIII-a, conform Anexei nr. 1. 

Dl. consilier Papuc: -  La vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi. 

(Nu a votat dl. Suciu ) 

 

 



16 
 

Punctul nr. 35 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea art.1.pct.5 din Hotărârea Consiliului Local al 

Municipiului Târgu Mureș nr. 468 din 20.12.2022 referitor la modificarea art.1 al Hotărârii Consiliului 

local municipal Târgu Mureș nr. 12/09.11.2020, renumerotată conform HCL nr. 242/17.12.2020 cu 

nr.191/09.11.2022,  privind modificarea componenței Comisiei de evaluare și jurizare a proiectelor de 

finanțare depuse pe domeniile învățământ și sport. 

Dl. consilier Papuc: -  Toate comisiile de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi. 

(Nu a votat dl. Suciu ) 

 

Punctul nr. 36 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  modificarea și completarea H.C.L. nr. 251 din 13 august 2021 privind 

mandatarea Unității Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureș, prin Primar, să solicite 

transmiterea imobilului – teren și construcții situate în Aleea Carpați nr. 57, identificate în CF nr. 

137955, Târgu Mureș, de la Statul Român și Administrarea Ministerului Sportului prin Clubul Sportiv 

“Mureșul” Târgu Mureș în domeniul public al Municipiului Târgu Mureș, modificată și completată 

prin H.C.L. nr. 136 din 29 aprilie 2022, la rândul ei modificată și completată prin H.C.L. nr.390 din 27 

octombrie 2022. 

Dl. consilier Papuc: -  Comisiile au fost de acord, la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -  1 vot (dl. Pui) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi. 

(Nu a votat dl. Suciu ) 

 

Punctul nr. 37 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind însușirea și aprobarea Planului de Acțiune pentru Energie 

Durabilă și Climă (PAEDC 2030) al Municipiului Târgu Mureș. 

Dl. consilier Papuc: -  Trei comisii au solicitat amânarea, respectiv: buget, comerț și cultură. 

Se susțin aceste solicitări de amânare? Bun. Supun la vot amânarea. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

Hotărârea a fost amânată cu 21 voturi. 

(Nu a votat dl. Suciu ) 

  

Dl. consilier Papuc: -  Avem trei procese verbale.  

Proces verbal încheiat cu ocazia ședinței ordinare a consiliului local din 31 ianuarie 2023.La 

vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

(Nu a votat dl. Suciu ) 

 

Procesul verbal încheiat cu ocazia ședinței extraordinare a consiliului local municipal din  

07 februarie 2023.La vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot (dl. Șarlea) 
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Cine se abține?  -   

(Nu a votat dl. Suciu ) 

 

Procesul verbal încheiat cu ocazia ședinței extraordinare de îndată a consiliului local 

municipal din  15 februarie 2023.La vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  -   

(Nu a votat dl. Suciu ) 

 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog să luați act de informările transmise de secretarul municipiului, 

le aveți pe tablete transmise, sunt 14. La diverse , vă rog, domnul Pápai , nici o masă fără pește. 

 

Diverse  

 

Dl. consilier Pápai:- Da, se poate fără? Profit de faptul că domnul Moldovan este încă 

acolo în spatele stâlpului, din câte îi văd umbra, aș avea câteva întrebări. Nu știu cum să facem, să spun 

toate cele 5 întrebări și răspunde la urmă, sau câte una și răspunde? 

Dl. consilier Papuc: - Adresați toate cele 5 întrebări, are gentuță, caiețel își notează și 

răspunde. 

Dl. consilier Pápai:- Da, prima întrebare ar fi cum stăm cu licitația pentru salubrizarea 

stradală, pentru că este o mizerie de nedescris în acest oraș. Sunt străzi pe care ultima dată s-a măturat 

pe vremea  Salubriserv-ului, de atunci nu a mai trecut nimeni pe acolo. 

Aș dori să întreb care este stadiul cu pista de biciclete de pe strada Libertății, că noi am 

votat să desființăm locurile de parcare cu plată, imediat de 1 an și nu se întâmplă nimic. Nu domnul 

Moldovan. 

Tot așa. Strada Mioriței după ce a stat în lucru vreo 2 ani, nu știu dacă este recepționată 

lucrarea sau nu este, dar conexiunea cu strada Libertății este groaznică. Deci este un șantier de 6 luni 

pe acolo, pe trotuar în loc de asfalt avem noroi și așa mai departe. Deci aș dori să știu când se finalizează 

această lucrare? 

Strada Cuza Vodă, v-am mai semnalat odată, deci s-a apucat de refăcut trotuarul de la 

pompieri până la Polivalentă, și știm foarte bine că sunt probleme la acele alveole din jurul copacilor 

că se lasă foarte puțin loc, acum pe Cuza Vodă nu se lasă nici măcar atâta cât s-a lăsat în partea aceasta, 

deci, măcar să fie uniformă strada, iar s-au pus bordurile la 20 cm de trunchiul copacului după care 

copacul crește, se distruge trotuarul și așa mai departe. Deci, vă rog frumos, cumva să refaceți chestia 

aia, încă nu sunt puse pișcoturile ,încă nu este așa de greu de mutat acele borduri. 

A cincea problemă, mi s-a semnalat că locul de joacă de pe Pandurilor, de lângă E-on este 

inutilizabil pentru copii, pentru că unele persoane intră și își fac acolo necesitățile fiziologice, este 

mizerie, eu am văzut în București acum câțiva ani că aceste parcuri sunt îngrădite și închise noaptea 

iar ziua este paznic. Cum am angajat noi paznici la școli pentru curtea școlii cred că am putea angaja 

un paznic și pentru acel parc pentru că este păcat să stea acolo să fie folosit pentru altceva decât pentru 

ce a fost construit. Acestea 5 sunt, mulțumesc și o să mai am o întrebare după domnul Moldovan pentru 

domnul viceprimar. 

Dl. consilier Papuc: - Da, vă rog domnul Moldovan. 

Dl. director Moldovan: -La prima întrebare, licitația pentru salubrizarea stradală și 

deszăpezirea pentru 2 ani este transmisă la ANAP, a intrat în validare la ANAP, așteptăm OK-ul  din 

partea lor pentru a putea fi publicată, cea de urgență s-au transmis invitațiile către el, în data de 2 martie 

este deschiderea ofertelor, urmând ca în decurs de 10 zile, 15 zile, pentru că 10 zile sunt de contestație, 

să se închidă dacă este ofertant valid și cu oferta ok să se închidă contractul pe urgență. 

Punctul 2 pe strada Mioriței, vă referiți la legătura cu Libertății, este băgată în program, 

imediat cum se încălzește puțin vremea se dă drumul la lucru și se va închide lucrarea, pe P-ța Onești, 

că-i P-ța Onești. Deci noi am dat deja ordinul de începere, urmează să, lucrarea va fi executată până în 

martie, deci se va închide. 

Pista de biciclete așteptăm, am depus pentru avizare, la poliție am avut niște probleme cu  

partea de documentație, că trebuie documentație specifică cu ridicări topo etc, s-a făcut documentația 
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și așteptăm avizul din partea dânșilor și în momentul în care avem avizul se va realiza această pistă , 

trebuie separatoare de bandă ca să separe față de circulația rutieră. Eu presupun că până la sfârșitul lui 

martie, aprilie să avem avizul, totul depinde de avizul celor de la poliția rutieră. 

Alveolele de pe Cuza-Vodă, deci pe lucrare, la predare de amplasament  s-a stabilit ca 

alveola să aibă 1/1, deci 1 metru pe 1 metru. Trotuarul este de 2,20 m ocupă în momentul de față, din 

ce am văzut, ocupă cam o treime din trotuar. 

Dl. consilier Pápai:- Ok, dar dacă avem pe o parte a străzii alveole de 1 m pe 2 m, de ce 

de la mijloc încolo avem de 1pe1? De ce nu se poate face ceva uniform? 

Dl. director Moldovan: -Am discutat cu proiectantul, cu executantul dar doar lateral, 

înspre case e foarte îngust, rămâne doar 1 metru și e foarte mult 

Dl. consilier Pápai:- Pe lățime domnul Moldovan, că oricum nimeni nu circulă între 

copaci și nu are nevoie de asfalt între copaci că nimeni nu merge așa pe trotuar, bănuiesc. 

Haideți să-l lăsăm, nu-l întrerupeți, ca să se înțeleagă 

Dl. director Moldovan: -Ok, bun și mai aveați o întrebare. 

Dl. consilier Pápai:- Parcul de pe Pandurilor, spațiul de joacă. 

Dl. director Moldovan: -Spațiul de joacă din păcate de foarte multe ori am intervenit și 

am spălat tubulatura, că acolo este problema, am anunțat și la Poliția Locală ca să sprijine prin patrulare 

mai des în zona respectivă pentru a identifica ce, care... 

Dl. consilier Pápai:- Ok, haideți că reformulez atunci.. vă rog frumos să faceți demersuri 

să angajați un paznic la acel parc, unu la mână. Doi la mână, să faceți demersuri să se închidă la noapte. 

Eu am văzut că e îngrădit, nu-i așa de greu. 

Dl. director Moldovan: -Dacă îmi permiteți, pentru toate parcurile s-au realizat niște studii 

de fezabilitate, am încheiat un contract cu o echipă specializată în protecția și amenajarea parcurilor, o 

să venim cu niște propuneri de reamenajare și închidere a acestora în ședințele următoare, o să vedeți 

atunci că se va schimba complet și modul de utilizare și închiderea lor, cu protecția lor, camere etc. O 

să fie niște SF-uri foarte bine făcute și vom lua toate măsurile ca să ajungem într-un stadiu normal de 

civilizație. 

Dl. consilier Pápai:- Când? 

Dl. director Moldovan: -Cât mai repede, cred că în ședința următoare vor veni primele.. 

Dl. consilier Pápai:- Nu, nu când votăm.. când se va finaliza? 

Dl. director Moldovan: -În funcție de buget. 

Dl. consilier Pápai:- Da, dumneavoastră credeți.. 

Dl. director Moldovan: -Poate nu o să se poată realiza pentru că valoarea este destul de 

mare propusă, dar vom lua parcurile principale și încet le vom reabilita. 

Dl. consilier Pápai:- O să vă rog să începeți din acest punct dacă se poate. 

Dl. director Moldovan: -Ok. 

Dl. consilier Pápai:- Mulțumesc! 

Dl. consilier Pápai:- Și ultima care este către domnul viceprimar, care este, dacă puteți să 

îmi prezentați, stadiul proiectelor câștigătoare la bugetarea participativă de anul trecut? Puteți să-mi 

răspundeți și în scris nu-i problemă, dar aș dori să aflu niște termene pentru că unii se întreabă, mai 

ales cele legate de școli. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu, domnul Șarlea, vă rog. 

Dl. consilier Șarlea: - Domnul Moldovan, v-ați pus pe scaun, trecerea de beton de la P-ța 

Cuza Vodă, când o modernizăm? Când modernizăm semaforul acela? Chiar blochează foarte tare 

trecerea. 

Dl. director Moldovan: -Avem cuprinși în buget bani pentru achiziționare, se vor 

achiziționa cât mai repede cu putință, eu încerc până în mai cel puțin cam toate licitațiile să le dăm 

drumul ca să putem să.. 

Dl. consilier Șarlea: - Anul ăsta s-ar...? 

Dl. director Moldovan: -Anul ăsta sigur. Ceea ce a rămas nerealizat din terțe motive se 

va realiza anul acesta și  s-au aprobat mai ales in comisia de circulație. 

Dl. consilier Șarlea: - Legat de comisia de circulație cred că știu de ce se implementează 

greu anumite măsuri pe care le adoptăm, pentru că cineva trebuie să le pună pe hârtie și să obțină aviz 

de la Poliția Rutieră dacă nu avem specialiști la ADP să facă aceste, să elaboreze aceste documentații, 

luăm decizii și ne întrebăm de ce nu se implementează? Adică ar trebui să luăm niște bănuți de la 
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DALI-urile astea pentru zone verzi unde se poate face economie și să adăugăm și pentru acele măsuri, 

pentru siguranța circulației până la urmă și pentru piste de biciclete și așa mai departe, dar vreau să vă 

felicit că ați pus în aplicare o solicitare de a mea, să angajați diriginte de șantier pentru lucrările la 

străzi. Felicitări și sper că nu o să mai fie discuții despre calitatea lucrărilor pe străzi. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu, domnul Maior? 

Dl. consilier Maior: - Îi rog pe domnul Primar, doamna Secretar, domnul Director 

Economic să facă o situație cu toate achizițiile directe făcute în anul 2022-2023 dacă sunt și aici am să 

fac o mică paranteză. Dacă există directori care într-un fel sau altul au fost influențați să facă anumite 

achiziții directe la anumite lucrări care erau deja achiziționate, e timpul să vină să spună.  

Repet, aștept de la cei trei să-mi spună toate achizițiile directe, sumele de bani și firmele, 

care s-au făcut în anul 2022-2023. 

În altă ordine de idei nu mi se pare normal că am amânat materialul cu proiectele sportive 

doar pentru faptul că un anumit domn a pus presiune că vezi doamne el trebuie să primească pe cele 

trei proiecte neapărat banii, iar dânsul din câte am înțeles făcuse și o declarație cum că nu are nici un 

litigiu cu Primăria Municipiului Târgu Mureș, deci aici am dat o dovadă clară de, cum să vă spun eu, 

hai să nu-i zicem frică, dar, iresponsabilitate față de celelalte cluburi sportive, nu-i normal să nu treacă 

materialul, să mai facem o ședință de urgență, tot îi bine că măcar trece P-ța Bolyai cu acea ședință de 

urgență, dar nu-i normal ceea ce facem. Tot așa, ca o paranteză, l-aș sfătui pe domnul Mureșan care e 

în comisia aceea ,când vin materiale de la șeful lui de partid să încerce să se abțină pentru că nu-i 

normal să primesc ordin de la partid și să votez un anumit material și să-l mai și controlez. Asta o spun, 

la fel, cum să vă spun, prietenește și nu vreau să mi-o luați în nume de rău. Mulțumesc mult. 

Dl. consilier Papuc: - Bun, domnul Mureșan vă rog. 

Dl. consilier Mureșan: - Dacă îmi permiteți să adresez, să-i răspund afirmației domnului 

Claudiu Maior, mă bucur că domnul Claudiu Maior a descoperit unde este hiba la noi în oraș, în politica 

din oraș, îl felicit, are ochi buni, pe de altă parte, eu, da, sunt în comisia de jurizare și când a apărut 

această situație, când a ieșit la suprafață, puteți să întrebați colegii din comisia de jurizare, nu am scos 

nici un cuvânt, au fost două ședințe pe acest subiect, nimeni nu a avut curajul să i-a o decizie, eu nu 

am emis nici un fel de părere pro sau contra în ce privește decizia care trebuie luată. Acum, dacă 

oamenii din primărie, sau mă rog, consilieri din comisia care fac și eu parte nu au curajul să ia o decizie 

sau nu știu, nu au ei chef să ia o decizie treaba lor. Dacă mie mi se pune în față să votez ceva o să 

votez, dar nici nu mi s-a spus nimic să votez pe acest subiect și când s-a discutat nu am discutat nimic, 

am avut ședință zoom, înregistrarea este valabilă, că nu vreau să vă fac mincinos dar înregistrarea este 

valabilă și în înregistrare se vede că nu am spus nici măcar pâs Claudiu Maior, ai înțeles? Vi aici și ai 

găsit care e problema! Bun. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Mureșan, vă rog frumos, lăsați tonul jos vă rog. 

Dl. consilier Mureșan: - Am terminat, deci vă rog frumos..  da, tonul, l-am controlat.  

Dl. consilier Papuc: - Aici vorbim frumos. Mulțumesc. 

Dl. consilier Mureșan: - Vă mulțumesc. Da, așa bine și acum aș dori doar să, am o 

întrebare, am o cerere de informații dacă îmi permiteți că eu de aia am vrut să iau  cuvântul, nu să mă 

leg de oameni din opoziție ci să cer niște informații publice, de aia am cerut cuvântul când l-am cerut, 

dar am auzit chestia asta de la Claudiu Maior. 

Deci, doresc să aflu bugetele aprobate pentru toate unitățile de învățământ din partea 

Direcției Școli. Doresc să aflu bugetele propuse de către toate unitățile de învățământ din oraș. Vă 

mulțumesc frumos! 

Dl. consilier Papuc: - Da, mulțumesc frumos, domnul Iszlai și domnul Pápai după aceea. 

Dl. consilier Iszlai: - Da, bună ziua, aș dori să întreb și eu ADP-ul, și domnul Moldovan, 

să profit că încă este prezent în sală, să întreb când se implementează toate hotărârile care sunt aprobate 

în ședințele de comisie de circulație și mă gândesc la o speță anume: acum 2 ani, nu, nu cu stația de 

autobuz, acum 2 ani pe strada Budiului s-a cerut și s-a aprobat în comisie înălțarea trecerii de pietoni 

la intersecția cu 1848, drumul care duce spre Dâmbu și de 2 ani așteptăm. Vreau să vă întreb, cred că 

este un material foarte, foarte vechi, timp ați avut ca să facă materialul, să obțineți avizele, în ce stadiu 

este implementarea acestui lucru? 

Dl. consilier Papuc: - Haideți domnul Moldovan, știu, nu aveți buget și oameni. 

Dl. director Moldovan: -Din păcate, într-adevăr sunt multe hotărâri ale comisiei de 

circulație care nu au putut fi puse în aplicare la termenele care trebuiau din mai multe motive, atât din 
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punct de vedere al avizului, al documentației neavizate de către Poliția Municipiului, au durat foarte 

mult, a venit perioada de iarnă, dar încă odată , ce am spus și la domnul consilier anterior, toate ce s-

au aprobat, încercăm anul acesta, având în vedere că este deja și un acord cadru în derulare care prevede 

absolut toate materialele necesare în vederea realizării acestor treceri. Cu promisiune că până în vară 

încercăm 99%, 100% poate că nu dar 99% din toate cu ce am rămas în urmă să recuperăm și să le 

rezolvăm. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumim domnul Moldovan. Domnul Iszlai vă rog la replică. 

Dl. consilier Iszlai: - Domnul Moldovan , aș dori să vă întreb, dacă nu se aprobă în faza 

de avizare să zicem la poliție, nu se aprobă un material care a fost aprobat în comisia de circulație, de 

ce nu ni se trimite o informare despre acest lucru? Ca să înțelegem că procedura s-a oprit, sau dacă din 

terțe motive undeva este o scăpare sau se împiedică, vă rog să ne faceți informări în acest sens. Să 

vedem și noi cum stau. 

Dl. director Moldovan: -Ok, la fiecare comisie vă trimit informare cu ce materiale au fost 

transmise, ce nu s-au avizat și care este motivul. 

Dl. consilier Papuc: - Mai aveați un pic să spuneți că deciziile comisie sunt consultative, 

cam asta mai era de spus. Vă rog domnul Pápai. 

Dl. consilier Pápai: -Vă rog domnul Moldovan , în completare, tot de strada Budiului. 

Deci, acolo s-a votat să punem stop în loc de cedează trecerea la coborârea de pe Dâmbu. Asta nu cred 

că durează chiar așa de mult să obțineți un aviz și să puneți un indicator .S-a votat de vreo 2 ani. Tot 

așa e vreo 2 ani s-a votat să se revină la 2 benzi și să se facă pistă de biciclete, tot pe Budiului. Eu 

înțeleg că durează dar până când? Adică, spuneți-mi clar ce demersuri ați făcut să se facă pista de 

biciclete pe strada Budiului? 

Dl. director Moldovan: -Deci, pe Budiului, am avut o discuție cu Poliția Rutieră având în 

vedere fluxul mare de circulație eliminarea unei benzi ar duce la un blocaj. Coborârea de pe Budiului 

nu s-a realizat, vă spun de ce.. 

Dl. consilier Pápai: -Mă scuzați, eu țin minte cum domnul polițist, în fiecare ședință a 

spus că trasarea celor 3 benzi a fost o prostie, trebuie revenit la 2 benzi. Deci eu nu cred că a creat.. 

Dl. director Moldovan: -Depinde de sensul în care merg, când erau 2 benzi în sens spre.. 

Dl. consilier Pápai: -Dar nu este loc fizic pentru 3 benzi. 

Dl. director Moldovan: -Știu. 

Dl. consilier Pápai: -Deci nu încap 3 autobuze, deci nu este, deci în ce stadiu se află? 

Dl. director Moldovan: -În legătură cu pista nu s-a studiat problema, vom încerca să 

vedem din punct de vedere al circulației, acolo trebuie totuși un studiu de circulație dacă se poate 

realiza pistă de bicicletă pe traficul care există în strada Budiului în momentul de față având în vedere 

că și Gheorghe Doja intră în reabilitare. 

Dl. consilier Pápai: -Exact și o să aibă piste de biciclete.. 

Dl. director Moldovan: -Dar în momentul în care se va închide o porțiune din Doja, vă 

dați seama că tot traficul va fi deviat Bega- Budiului pentru că altfel nu se poate realiza investiția 

respectivă. 

Dl. consilier Pápai: -Ok. 

Dl. director Moldovan: -Coborârea de pe Dâmbu, acolo am discutat să facem coborârea 

pe o singură bandă și banda dinspre trotuar unde sunt izvoarele să facem parcări pentru că permite, 

oricum se coboară pe o singură bandă în momentul de față. 

Ok, coborârea pe o singură bandă și indicatorul stop atât. 

Dl. director Moldovan: -Bun, dar studiul într-adevăr a fost ca să.. 

Dl. consilier Pápai: -Haideți domnul Moldovan, ce studiu trebuie să faceți ca să puneți un 

indicator? 

Dl. director Moldovan: -Nu e vorba de indicator, e vorba de întreaga zonă de coborâre, 

de la giratoriu de la Kós Ferenc și până jos în partea... 

Dl. consilier Papuc: -Spuneți că nu ați avut timp.. 

Dl. director Moldovan: -Nu-i vorba de timp.. 

Dl. consilier Pápai: -Doi la mână, când o să depuneți cererea pentru a schimba indicatorul 

din cedează trecerea în stop? 

Dl. director Moldovan: -Termen clar? 
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Dl. consilier Pápai: -Când depuneți cererea? Nu când se aprobă și când se implementează. 

Când puteți să depuneți cererea către poliție? 

Dl. director Moldovan: -Eu cred că cererea a fost depusă. Termen clar la sfârșitul lui 

martie. 

Dl. consilier Papuc: -Să depuneți cererea? 

Dl. director Moldovan: -Nu, sfârșitul lui martie să se realizeze lucrarea. 

Dl. consilier Pápai: -Ok. Mulțumesc și o singură remarcă. Domnul Maior, eu sunt în 

consiliu de 5 ani de zile, încă nu v-ați dat seama că noi nu primim ordine de la șeful de partid? Era 

întrebare retorică, mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -Stați un pic, domnul Mureșan acum, dar scurt și domnul Maior după 

aceea replică și cam atât. 

Dl. consilier Mureșan: - Mai demult, acum câteva luni, am dat un sfat nesolicitat 

executivului să angajeze un om care să facă proiectant portofoliu management, este.. cei care au lucrat 

în privat și în cercetare, în vânzări, în ce o mai fi, știu exact despre ce este vorba și am primit un răspuns 

din ăsta politic ca să zic așa , că pot să particip la crearea organigramei, ce o mai fi. Văd că sunt foarte 

multe întrebări către ADP și doresc ca domnul director de la ADP să-mi transmită portofoliul lui de 

proiecte împreună cu stadiul în care se află proiectul. De exemplu, dacă avem o investiție și sunt 

anumiți pași, trebuie să ceri aviz de la poliție, trebuie să bagi studiu de fezabilitate, după aia te duci 

mai departe, nu știu, faci, dai drumul la contract, vreau să mi se trimită toate proiectele și stadiul în 

care se află pentru că văd că sunt foarte multe întrebări și stăm aici și ne tot uităm. Deci, doresc această 

listă de proiecte cu stadiul lor, din partea ADP. Vă mulțumesc frumos. 

Dl. consilier Papuc: -Da, o să vi le transmită domnul Moldovan, comisia de buget, comisia 

de investiții și reparații, are portofoliul, vă spun eu de pe acum. 

Dl. consilier Mureșan: - Nu-i același lucru.. 

Dl. consilier Papuc: -Știu, da.. domnul Maior. 

Dl. consilier Maior: -Eu am vrut doar să vă spun domnul Mureșan și n-am vrut să vă 

ofensați atât de tare vizavi de ceea ce v-am spus încât să ridicați tonul și să faceți pe artistul aici la noi 

în consiliu local. Am vrut să vă spun doar ca să aveți grijă, că nu-i normal ,într-o comisie care aveți un 

material al președintelui dumneavoastră de partid, sau 2 materiale, sau 3 materiale, să nu luați poziție. 

Adică am văzut un director terminat, sau un șef serviciu terminat în comisia juridică care ne-a cerut 

efectiv ajutorul. N-am vrut să intru în discuția asta, dar dacă tot faceți pe artistul, atunci vă spun de la 

obraz. Dumneata trebuia să pui mâna pe hârtii, să o chemi pe doamna X ca să nu-i dau numele și să-i 

spun doamnă nu vă faceți probleme, că nu o să apăreți nici pe facebook, nici nu o să vi se întâmple 

ceva, nu o să vorbească X sau Y de dumneavoastră și o să vă bălăcărească peste tot dacă respectați 

legea. Nimic mai mult nu v-am spus. Dacă continuați, o să încep să vă spun mult mai multe lucruri 

domnul Mureșan, care văd că de un timp încoace sunteți foarte activ vizavi de anumite lucruri pe care 

nu le cunoașteți. Mulțumesc. 

Dl. consilier Mureșan: - Mulțumesc pentru sfat domnul Claudiu Maior, sunteți exact 

ultima persoană din oraș de la care i-au sfaturi. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog, haideți să păstrăm totuși nivelul. În comisia juridică s-a 

întâmplat, e adevărat ce s-a întâmplat, nici eu nu vreau să intru în detalii, am dat o soluție care putea fi 

luată, nu s-a făcut și aici e vorba de , știți cum e? Este o carte, Primul dintre egali se numește, mă 

înțelegeți? Niște colegi de facultate la Cambridge, unul ajunge avocat, altul om de afaceri și altul prim-

ministru și se pune problema după 20 de ani dacă ei erau egali odată și aveau aceleași principii și 

împărtășeau aceleași principii, se pune problema dacă le mai împărtășesc și azi și atunci, niciodată nu 

e bine să aruncăm cu noroi în alții atunci când suntem în culpă. Nu e în regulă, înțelegeți? Înțeleg.. 

Dl. consilier Mureșan: - Vă rog să fiți clar, cine este în culpă?... Știu că dumneavoastră în 

calitate de avocat știți foarte bine să faceți niște afirmații în așa fel încât să nu fiți ....Vă rog frumos, 

dacă aveți ceva de spus, că eu sunt în culpă sau ceva.. 

Dl. consilier Papuc: -N-am zis că sunteți.. 

Dl. consilier Mureșan: - Vă mulțumesc, atunci lăsați că nu sunteți doamna omida, vorbiți 

clar, juridic, bine? 

Dl. consilier Papuc: - În regulă, nu vorbesc juridic, nu e datoria mea să faceți ce trebuie 

făcut, să discutăm direct pe față, da? Sunt care trebuie să facă ce au de făcut. Bun. Închideți vă rog. 

Domnul Șarlea și domnul Kelemen vă rog. 
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Dl. consilier Șarlea: - Tot pentru domnul Moldovan am o întrebare. Mi-a adus aminte 

domnul Mureșan, cu situația proiectelor în derulare, de un proiect pe care l-am votat anul trecut. O 

hotărâre de consiliu local pentru crearea unei aplicații unde toată lumea să poată să consulte stadiul 

tuturor proiectelor, stadiul lucrărilor. Vreau să știu domnul Moldovan dacă, acum nu mai rețin, acum 

când am aprobat bugetul, există aplicația aceasta în bugetul de anul acesta? Sau o introducem în 

rectificare? Păi de ce nu este, dacă am votat-o anul trecut? Nu, am votat anul trecut și trebuie să existe 

acolo că de aia avem hotărâre de consiliu local, de ce nu ați luat-o în considerare? 

Dl. consilier Papuc: - Bună întrebarea asta. 

Dl. consilier Șarlea: - La rectificare vă rog să luați în considerare, mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu, domnul Kelemen, vă rog. 

Dl. consilier Kelemen: - Foarte pe scurt, aș vrea să mă refer și eu la acest proiect de 

hotărâre, cu proiectele sportive. S-a zis aici că n-am avut curaj să luăm decizii, nu așa este, noi am luat 

decizii ca la carte, exista acolo o declarație pe proprie răspundere, unde, din partea fiecărui club, că nu 

este în litigiu. Noi am avut acces ca, comisie doar la aceste informații și evident, fiind o declarație pe 

proprie răspundere trebuie să o luăm ca atare. După aceea, problema a fost identificată de direcția 

juridică, însă și aici probabil că este clar vorba de anumite aspecte pe care le-a menționat și domnul 

Maior, nu au avut curajul să scrie cu negru pe alb că nu poate fi aprobat, au zis doar că este în litigiu 

și faceți ce vreți. Nu este ok. După părerea mea, puteam să aprobam materialul chiar și așa ,cu cele 3 

proiecte, fiindcă ilegalitatea s-ar fi comis la semnarea contractului și contractul trebuie vizat de direcția 

juridică, fiecare separat. Acolo precis că nu l-ar fi vizat. Dar, oricum este o problemă foarte incomodă, 

chiar este acolo o declarație care este falsă, este uz de fals de fapt. Deci, cineva care identifică acest 

lucru trebuie să facă următorul pas și să sesizeze pe cineva că aici este o ilegalitate până la urmă penală 

într-o anumita măsură. Asta referitor la material și foarte pe scurt, nu vă supărați, stimați colegi, adică 

în acest caz trebuie să zic, domnul Mureșan, stilul, dumneavoastră întotdeauna vă referiți când lucrați 

în privat etc. În privat cu acest stil ați fi fost dat afară din sală, pentru că sunteți fără absolut nici un 

motiv, vorbiți ca un.. nu vă dau nici o caracterizare, dar cred că știți la ce mă refer. Mulțumesc. 

Dl. consilier Mureșan: - Domnul Márton, mă bucur că i-ați luat apărarea domnului 

Claudiu Maior și vedem și noi un pic cum are loc discuția în consiliu local, chiar aș vrea să vă abțineți 

să dați lecții, deci pe cuvântul meu, veniți aici așa de sus.  

Dl. consilier Papuc: - Haideți vă rog. 

Dl. consilier Mureșan: - Eu cred că la asemenea sugestii de la Claudiu Maior am avut 

dreptul să reacționez cum am considerat și nu am nevoie de domnul Márton să vină să-mi spună ... 

Dl. consilier Papuc: - Bine, mulțumesc. Declar închisă ședința ordinară de astăzi 23 

februarie, mulțumesc, o zi bună. 
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